
Skibby Kommune - Referat fra Ældre- og handicaprådets møde den 25. maj 2004 Side 1 af 4

Referat fra Ældre- og handicaprådets møde den 25. maj 2004
Ældre- og Handicaprådet 
Skibby Kommune

Referat fra Ældre- og Handicaprådet's møde med Skole-, social- og
sundhedsudvalget
d. 25. maj 2004.

Sted : Mødelokale 3, Rådhuset
Tidspunkt : Kl. 11.00 - 12.45

Til stede fra Skole-, social- og sundhedsudvalget :
Niels Jørgen Pedersen 
Hanne Kyvsgaard

Fra Skole-, social- og sundhedsforvaltningen :
Jette Søe 
Preben Kristensen

Fra Ældre- og Handicaprådet :
Lise Lotte Due 
Aage Johannisson 
Bent Skov Jensen 
Inge Christensen 
Annett Hjulgaard 
Mona Jørgensen

Dagsorden, emner som Ældre- og Handicaprådet havde ønsket drøftet :

1. Ifølge det udsendte budget 2005, er der afsat ca. kr. 118.900,- til haveordning.
2. Faldskader i kommunens ejendomme, hvordan er forsikringen der ?.
3. Ønsker om eget EDB-rum, hvor pensionister kan få undervisning.
4. Kan produktionsskolen "Over Broen" bruges af andre end den oprindelige 

målgruppe ? Og hvilke regler gælder så ?.
5. Lise Lotte Due, ønsker som formand for rådet, at være medlem af byggefølge

gruppen for det nye byggeri på Nordhøj.
6. Ønske om at drøfte, hvordan pengene til ældrepakken skal anvendes i 2005.
7. Fra rådsmødet i april : Snerydning, budget 2005, ældrepakken, udflugt for 

pensionister, træning evt. i Form 87.
8. Fra rådsmødet i maj : EDB-lokale kun for pensionister, side i "Den grønne 
folder"

med oplysninger om alle relevante serviceinformationer for ældre og 
handicappede.
9. Eventuelt.

Skole-, social- og sundhedsudvalget's formand Niels Jørgen Pedersen bød 
velkommen og beklagede det lille fremmøde fra udvalget, der skyldtes sygdom samt 
andet arbejde.
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Rådets formand Lise Lotte Due fik derefter ordet, og ønskede man gik frem efter den 
udsendte dagsorden.

1. Ifølge det udsendte budget 2005, er der afsat ca. kr. 118.900,- til haveordning.

Ordningen blev ved evaluering af budget 2005 afskaffet som besparelse, er derfor 
med i budgetforslag, men tages ud i det endelig budget.

Rådet ønsker både denne og snerydningsordningen bevaret, og mener en del af 
de modtagne penge til ældrepakken kan benyttes her. Desuden frygter man, at en 
bortskaffelse af disse ordninger nu, vil umuliggøre en genindførelse efter 
kommunesammenlægningen.

Svaret vedr. pengene fra ældrepakken var, at disse er indgået i Frit 
valgsordningen, som administrativt har været / er meget dyr, bl.a. ved en 
nyansættelse, men at den samtidig giver en god oversigt over forbrug ved 
ældreplejen.
Desuden kan de lovpligtige besøg hos ældre over 75 år nu iværksættes.

Udvalget mener, de ældre der bor i egne boliger og har behov for ordningerne, 
har mulighed for at finde løsning for hjælpen, da der er flere små firmaer i 
kommunen, som yder sådan privat hjælp.
Udvalget arbejder med en langtidsplanlægning, indenfor få år, hvor alle ældre, 
der får problemer med at klare egen bolig, skal have mulighed for bolig i ældre-, 
pleje- eller bofællesskaber.

Der ryddes stadig sne ved de ældre, hvor der behov for kommunalt 
plejepersonale.

Udvalget beder om et brev fra Rådet med ønsket om, at udvalget overvejer 
ordningerne ved endelig budgetlægning.

Emnet tages op på næste rådsmøde.

2. Faldskader i kommunens ejendomme, hvordan er forsikringen der ?.

Da spørgsmålet ikke kunne besvares, beder man Ingrid Hansen, 
borgmesterkontoret, der behandler kommunens forsikringer om et skriftligt svar.

3. Ønsker om eget EDB-rum, hvor pensionister kan få undervisning.

Annett Hjulgaard fortalte, Ældre Sagen havde haft mulighed for at få nogle PC'er 
som gave, men at betingelsen med opbevaring i egnede aflåste lokaler ikke 
kunne opfyldes.
Det er ønsket af Ældre Sagen samt af Aftenskolen, der har måtte opgive 
undervisning i kommunen, da maskinerne i undervisningslokalet på 
Marbækskolen oftest ikke var brugbare, samt at mange ældre ikke vil benytte 
skolen om aftenen gr. beliggenhed og dårlig belysning på skolens areal.

Hanne Kyvsgard vil tage emnet om belysning op i Miljø- og teknikudvalget, når 
ombygning af skolen skal behandles.

Det EDB-system der er installeret på skolen er ikke det samme almindelige 
system, som oftest benyttes i private computere, derfor ønsker Rådet systemet 
omlægges og vedligeholdelsen af maskinerne forbedres i nuværende lokaler, da
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der mangler ledige lokaler i kommunens ejendomme, således at de kun benyttes 
af én gruppe.

Lise Due foreslog, at loftlokalerne blev ombygget til brugbare lokaler samtidig 
med renovering af Nordhøj, men dette er undersøgt og er for dyr en løsning.

4. Kan produktionsskolen "Over Broen" bruges af andre end den oprindelige 
målgruppe ?. Og hvilke regler gælder så ?.

"Over Broen" er nu bygget færdig, og i næste uge skal afholdes bestyrelsesmøde 
med interesseorganisationer i kommunen for at fastlægge regler for bl.a. 
lokalernes brug.
Preben Kristensen skal deltage i mødet som kommunens repræsentant, og Rådet 
ønsker reglerne tilsendt, når de er udfærdigede. De ventes dog offentliggjort.

Forpagtning af køkkenet/cafeteriet har været behandlet i Miljø- og 
teknikudvalget, men der skal tages hensyn til konkurrence for kommunens 
erhvervsliv, så brug af faciliteterne er ikke fastlagt.

Rådet behandler spørgsmålet på senere møde.

5. Lise Lotte Due, ønsker som formand for rådet, at være medlem af 
byggefølgegruppen for det nye byggeri på Nordhøj.

Byggestyregruppen har stået for planlægning af byggeriet med de overordnede 
ting. I denne gruppe var tidligere formand for Rådet, Bent Vestergaard, medlem 
og dette medlemskab fortsætter for den nye formand.
Byggefølgegruppen er en administrativ gruppe, hvor politikere og brugere ikke 
deltager.
Derudover er der brugergrupper på Nordhøj, der arbejder med de mere 
arbejdsbetingede praktiske ting, der skal fungere, når byggeriet står klar.
Rådet kan på næste rådsmøde, hvor Ældrechefen deltager, få nærmere 
orientering om disse grupper, og derefter kontakte dem for oplysninger/ 
samarbejde.

Derudover er en teknisk gruppe, der arbejder med byggeriet til mindste detalje 
(stikkontakter, farvevalg m.m.).

6. Ønske om at drøfte, hvordan pengene til ældrepakken skal anvendes i 2005. 

Behandlet under pkt. 1.

7. Fra rådsmødet i april : Snerydning, budget 2005, ældrepakken, udflugt for 
pensionister, træning evt. i Form 87.

Flere af emnerne drøftet under pkt. 1.

Vedr. udflugt for pensionister ønsker Rådet dette optaget på budget 2005, men 
evt. med en delvis selvbetaling.
Udflugter har stor social betydning, og mange pensionister knytter venskaber 
på disse ture.

Vedr. træning / motion er dette vigtigt, for at ældre- og handicappede holder 
sig i gang, og Rådet har undersøgt forskellige træningsmuligheder i kommunen. 
Der er lokale, dog ikke særlig brugbart, og træningsmaskiner på Fritidscentret, 
men der skal tilknyttes instruktør.
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Der er forespurgt om mulighed i Form 87, og om formiddagen vil der være 
mulighed for at få instruktion / hjælp, og faciliteterne er i orden.
Rådet ønsker forsøgsordning, hvor der gives kommunalt tilskud, dette vil 
udvalget / forvaltningen undersøge, evt. ved forespørgsel i Ældrecentret, Nyvej 
om interessen for projektet, og derefter forsøge at opnå rabatordning i Form 87.

8. Fra rådsmødet i maj : EDB-lokale kun for pensionister, side i "Den grønne 
folder" med oplysninger om alle relevante serviceinformationer for ældre og 
handicappede.

EDB-lokale er behandlet under pkt. 3.

Vedr. serviceinformationer er disse udarbejdede over mange emner, men der 
mangler udsendt information til brugere om, hvilke der findes.
Rådet ønsker mulighed for at få dem indført i folderen.
Desuden ønsker Rådet at vide, om alle er rettede til relevante oplysninger, og 
om de der ligger rundt om i kommunen, bibliotek m.v., bliver udskiftede. 
Skole-, social- og sundhedsforvaltningen arbejder videre med sagen.

9. Eventuelt.

De forelagte emner syntes at være uddybede så godt som muligt, og parterne 
lovede at arbejde videre med de ikke løste spørgsmål.


